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spravodaj

Výstavba kanalizácie na Hlavnej 
ceste, príprava žiadostí o dotácie, 
prenájom priestorov  v zdravotnom 
stredisku aj obchodná verejná súťaž 
na predaj pozemkov  v  Betleheme. O 
činnosti obce za uplynulé obdobie aj 
plánoch sa dočítate na stranách 2 a 3. 

Čo je nové v škole a v škôlke? Čo 
sa stihlo a nestihlo cez prázdniny?  
Ako sme posilnili pedagogický tím 
v škôlke? Dozviete sa v článkoch 
na str. 6 a str. 8, kde nám o nich 
p r i n á ša j ú i n f o r m á c i e p a n i 
riaditeľky  oboch inštitúcii. 

Nová terasa, nové  prvky na   
školskom dvore, lampiónový 
sprievod  - aj to sú výsledky 
činnosti našich združení.  Čo stihli 
pred koncom roka  zrealizovať a 
ako sa im darí získavať financie  sa 
dočítate na stranách  6 - 10. 

  13. - 15. septembra  2024  aj našu obec potrápili povodne.  Napriek tomu, že Sološnica bola na 2. mieste v 
množstve zrážok  za cca 4 dni, škody v porovananí s niektorými okolitými obcami neboli veľké. Poškodené 
ostalo najmä koryto potoka. Viaceré pivnice   boli vytopené spodnou vodou.  Našťastie, nemuseli sme 
evakuovať žiadnych obyvateľov obce a  škodám sa vyhli aj obytné časti domov.  Podľa meteorológov sa však 
na takéto  extrémne výkyvy počasia budú  opakovať čoraz častejšie.  Zvládnuť celú situáciu pomáhali najmä 
hasiči ale aj mnohí dobrovoľníci. Všetkým zúčastneným patrí  veľké a úprimné poďakovanie. 



Príhovor starostky 

Milí čitatelia,   
   záver  roka je pre samosprávy vždy náročným 
obdobím. Rok 2024 nebol výnimkou, naopak, 
nakoľko trvá II. stupeň povodňovej aktivity, 
znamená to, že v našom regióne ťaháme aj ešte  
nedoriešené veci z jesenných povodní.  
Áno,  viaceré obce z nášho okresu čakajú na 
popovodňovú obhliadku, avšak ani tá nevyrieši zlý 
stav našich tokov. Dovolím si tvrdiť, že veľa vody 
ešte pretečie , kým budú opravené korytá, ktoré 
regulujú tok či  budú vyrúbané dreviny, ktoré 
znižujú ich prietoky. 
Máme však aj dobré správy. Jednou z nich je, že  
máme  ukončené práce na kanalizácii  na Hlavnej  
ceste  a časovo sme sa zosúladili aj so 
zhotoviteľom  rekonštrukcie povrchu vozovky.   V 
mesiacoch septebmer a október  sa na Hlavnej  
ceste stretli celkom tri projekty: obec budovala 
kanalizáciu, BSK realizoval  rekonštrukciu  
vozovky na ceste 501, ktorá prechádza cez našu 
obec  a  spoločnosť Agropartner riešila realzáciu 
prekládky autobusovej zastávky. Tri spoločnosti, 
tri projekty, no dokázali sme sa zosúladiť a tak je 
výsledok pre všetkých pozitívny.  Uvedomujem si, 
že  obyvateľom tejto časti obce  to spôsobovalo 
mnohé obmedzenia a to nielen hluk, ale aj značnú 
prašnosť. Všetkým ďakujem  za trpezlivosť  a nech 
im je nová kanalizácia aj cesta malou odmenou.  

K pripájaniu na kanalizáciu budú  jednotliví 
vlastníci vyzvaní v priebehu budúceho roka. 
Začne sa najprv časťou od reštaurácie  po  
križovatku s Novou cestou. Druhá časť sa bude 
pripájať potom,  ako sa skolauduje kanalizácia v 
novej lokalite za ihriskom, nakoľko sa pripájame 
na túto časť.  Tým však dobré správy nekončia.  

  Záver roka je pre Sološnicu mimoriadne 
priaznivý!  
V d e c e m b r i b o l a p o d p í s a n á z m l u v a s 
Environmentálnym fondom na poskytnutie 
dotácie  na kanalizáciu -  časť Hlavná cesta a 
Roštúnska ulica v sume  840 000 EUR. To 
znamená, že by sa nám mali financie za 
vybudovanie kanalizácie na Hlavnej ceste 
refundovať a na jar by sme mali  pokračovať  s 
Roštúnskou ulicou.   
   Schválené boli aj ďalšie dotácie:  25.000 EUR  z 
Ministersva financií na úpravu veľkej sály,  23.000 
EUR na úpravu chodby a sály na poschodí v KD.  
 Slovenská agentúra pre životné prostredie  nám 
schválila 8.000 EUR na ošetrenie a orez  10 líp.  
Úspešní sme boli aj pri žiadosti o poskytnutie 
dotác ie z Envi rofondu  na zakúpenie 
malotraktora, kde nám schválili 14.000 EUR. 
Áno, teší nás každá získaná dotácia. Je za tým 
vždy kus papierovačky , správne zvolené slovné 
spojenia, správne sformulované zdôvodnenie 
potreby daný projekt realizovať.  Obec  podala aj 
ďalšie žiadosti - uchádzali sme sa o dotáciu na 
zakúpenie veľkého traktora s príslušenstvom,  o 
zakúpenie kontajnerov na odpad, či o tienenie na 
budove Materskej školy.  Sme realisti a vieme, že  
nie všetky projekty získajú podporu,  veď 
žiadateľov v je veľa a balík peňazí, ktorý sa 
rozdeľuje nepostačuje pre všetkých.  No 
pokračujeme v príprave ďalších projektov.  Ide 
najmä o projekt zateplenia ZŠ spojený s výmenou 
plynových kotlov za plynové čerpadá. Týmto 
projektom výrazne znížime energetickú náročnosť 
tejto budovy.  V škole sa realizuje prvá časť 
výmeny  elektrických rozvodov. V roku 2025 by 
sme v škole chceli pokračovať s rekonštrukciou 
sociálnych zariadení  (prvú časť sme realizovali v 
lete tohto roka). Potrebné bude aj pokračovanie v 
oprave strechy  a vo výmene ďalších elektrikcých 
rozvodov.  

Po 12-t ich  rokoch v ysporiadavania 
vlastníckych práv k  dvom stavebným pozemkom  
v B e t l e h e m e , s c h v á l i l o O Z n a s v o j o m 
decembrovom zasadnutí  ich predaj v súlade s 
výsledkom obchodnej verejejnej  súťaže. Na 
rokovaní boli schválené aj viaceré  VZN.  Medzi 
najdôležitejšie patria Znemy a Doplnky č.3 k 
Územnému plánu  Obce Sološnica, ktorý sa tak 
mení a dopĺňa od 1.1.2025. Celý územný plán 
bude zverejený na stránke obce a  v tlačenej verzii 
je dostupný  na Obecnom úrade.  Jeho kópia bude 
zaslaná na Regionálny úrad pre územné 
plánovanie a výstavbu v Bratislave. 

 O približne 3-5 %  sa  zvyšujú dane,  poplatky 
Hlavná cesta pred opravou vozovky 



ALZA box  je za KD

za smeti, daň za užívanie verejného priestranstva 
či poplatky  za trhové miesto. Reflektujeme tak na 
infláciu a  zvýšenie DPH. Zvýšili sa poplatky za 
ŠKD z 10€ na 20€, príspevok  na prevádzkové 
náklady  v jedálni z 8€ na 10€ a poplatok za MŠ z 
20€ na 30€. Pri tomto poplatku sme zrušili jeho 
znižovanie,  čo znamená, že 30€ sa bude platiť za 
každý mesiac bez ohľadu na to, či sú v danom 
mesiaci sviatky  alebo prázdniny. Poplatok sa 
nebude platiť  len  počas letných prázdnin, ak 
dieťa nebude navštevovať MŠ a oslobodení od 
poplatku sú predškoláci a deti zverené do 
starostlivosti na základe rozhodnutia súdu.  

Schválený bol aj prenájom nebytových 
priestorov v zdravotom stredisku, kde by mal 
vzniknúť priestor na poskytovanie služieb v 
oblasti zdravia a krásy.  V rozpočte boli  vyčlenené 
financie na úpravu bytu na ihrisku na nebytové 
priestory,   na projektovú dokumentáciu na 
kanalizáciu na  Záhumní, v Potokoch a v Krátkej  
ulici a  Pri mlyne a na vybudovanie chodníka v 
Krátkej ulici. 

No nie všetko sa nám v tomto roku podarilo 
tak, ako by sme chceli.   V rozpočte sme mali 
vyhradené financie na  nákup traktora. Ako som 
spomínala vyššie, uchádzali sme sa aj o finančnú 
podporu na jeho nákup a príslušenstvo z 
Envirofondu.  Obec robila v zmysle zákona o 
verejnom obstarávaní  prieskum trhu a oslovila 
viaceré spoločnosti na predloženie cenovej 

ponuky. Bohužial  ani jedna spoločnosť sa do 
výzvy nezapojila a cenovú ponuku nepredložila.  
Envirofond k uzávierky tohto čísla spravodaja ešte 
n e m a l u k o n č e n é v y h o d n o c o v a n i e , n o 
domnievame sa, že keď nám schválili žiadosť na 
malotraktor, tak nákup veľkého traktora s 
príslušenstvom už nám nepodporia.  

 Obec stále hľadá vhodného uchádzača o 
zamestnanie práve na pozíciu údržby verejných 
priestorov, kde práve tratktor je jeho  "parťákom".  
Snáď sa nám teda podarí vyriešiť obe záležitosti v 
najbližších mesiacoch. Taktiež sme  sa snažili 
urobiť na Starej ceste dočasnú cestu z drveného 
asfaltu. Bohužial, jeho kvalita nás prekvapila. V 
tetjo lokalite je však problémom najmä 
odvodnenie cesty. V minulosti bol  rigól pozdĺž  
celej cesty, bohužial, pri výstavbe  domov bol  
postupne zasypaný,  čo takiež neprispieva k 
stabilite cesty.    O niečom, čo nás čaká budúci 
rok, už máme predstavu, no mnohé veci ešte nie 
sú známe a jasné.  Verím však, že ich spoločne 
budeme vedieť riešiť a ich výsledok bude k 
prospechu našej obce.  

Milí čitatelia, želám Vám, nech sa Vám darí 
počas celého nasledujceho roka, nech máte dosť 
odvahy a pri sebe správnych ľudí, aby ste 
zrealizovali  niektoré z vašich plánov a túžob .  A 
ak prídu  prekážky, aby ste mali dosť síl sa s nimi 
popasovať.     

                               Anna Čermáková, starostka

Nové  projekty               
       Havarijný stav elektroinštalácie blok C 

Pre základnú školu obec získala finančnú podporu 
od ministerstva školstva vo výške 80.000 eur na 
odstránenie havarijného stavu elektroinštalácie v 
bloku C. Práce od novembra prebiehajú a budú 
čoskoro ukončené.  

Úprava kultúrneho domu 
Dňa 09.10.2024 sa uskutočnilo v Modre výjazdové 

rokovanie vlády. V rámci toto rokovania bola 
schválená finančná podpora pre projekt Úprava 
kultúrneho domu  vo výške 25.000 eur. Realizácia 
projektu bude prebiehať  v roku 2025 a spočíva vo 
výmene stropu a osvetlenia vo veľkej 
sále, inštalácie klimatizačných 
jednotiek vo veľkej a malej sále na 
prízemí kultúrneho domu.              

Slovenská agentúra životného prostredia -       
Program obnovy dediny 

Do tejto  grantovej výzvy sme sa zapojili s 
pro jektom Ošetrenie ze lene na vere jných 
priestranstvách a získali sme podporu vo výške 8 000  
eur. Cieľom projektu je šetrným a efektívnym 
spôsobom ošetriť verejne dostupnú zeleň na troch 
rôznych lokalitách (alej pri schodoch na cintorín, 
centrum obce, park v Hoštákoch) v súlade s 
technickými normami a arboristickými štandardami a 
zároveň prispieť k zvýšeniu bezpečnosti a kvality 
verejného priestoru. Realizácia projektu bude 
prebiehať v r. 2025.



Posednie pre seniorov    a  potravinová pomoc               

V októbri pripravuje obec pravidelné posedenie 
pre seniorov. Minulý rok sme zaznamenali 
mierny pokles účasti, no v tomto roku sa  záujem 
o toto posedenie opäť zvýšil. A to nás teší. Veď 
pre  niektorých seniorov ide o jeno z mála 
podujatí, na ktorom sa zúčastňujú. Príjemný 
program v podaní  žiakov  a  družinárov vyčaril 
úsmev všetkým prítomným, za čo patrí 
poďakovanie  vychovávateľkám v ŠKD  a 
p.učiteľovi Grimmovi.  Nie každému dovolí 
zdravotný stav alebo iné okolnosti, aby prišiel   
čo i len na krátku chvíľu medzi ostatných 
seniorov..  Preto ich aj touto cestou 
pozdravujeme a želáme im pokojné dni, radosť v 
srdci a mnoho dôvodov na úsmev.   

V mesiaci október organizuje spoločnosť Kaufland v spolupráci s Červeným krížom potravinovú zbierku. Stalo sa tak 

aj v predajni v Malackách. Vyzbierané potraviny členovia Červeného kríža rozdelili do jednotlivých obcí a v spolupráci s 

obcou odovzdajú potravinové balíčky osamelo žijúcim  starším osobám. V tomto roku bolo odovzdaných v Sološnici 

celkom 16 balíčkov. V mene obdarovaných vyjadrujeme poďakovanie spoločnosti Kaufland a všetkým členom 

Červeného kríža, ktorí sa vo svojom voľnom čase venovali tejto charitatívnej akcii.  

PARKOVANIE NAŠE  
KAŽDODENNÉ              

Počet  áut  stúpa.  Je  to fakt, ktorý sa týka 
nielen našej obce, ale celého Slovenska a vlastne 
takmer celej EÚ.   Situácia, že na ulici bolo jedno 
auto a slúžilo len príležitostne, už si nevieme ani 
predstaviť.   V  niektorých  domácnostiach sú autá 
hneď  dve či tri.  Počet áut  nie je problémom, 
ktorému sa tu chceme venovať. Problémom je 
parkovanie a to najmä v  niektorých lokalitách. 
Najväčším problémom je parkovanie na Kvetnej 
ulici  v jej užšej hornej časti. Neraz sa stalo, že  
nemohlo prejsť hasičské auto - videli sme to pri 
povodniach, cyklisti museli zísť  z bicykla, lebo  
p r i c h á d z a l o k u k o l í z i i p r i o b c h á d z a n í 
zaparkovaného auta, cyklistu a ďalšieho auta.   
Napriek tomu akoby to bolo niektorým 
vlastníkom áut celkom jedno, kľudne si zaparkujú 
auto tak, že  aj šikovný šofér má problém 
vykľučkovať medzi nimi.  Podobné situácie však 
vznikajú aj na Slanisku, kde je vjazd pri dome 

voľný a auto parkuje na ceste, pričom z druhej 
strany  parkuje  ďalšie. Áno,  sú ulice - napríklad 
Cintorínska, kde je aj chodník, aj parkovanie 
vyriešené, nakoľko to dovoľuje uličný priestor.  
No a sú ulice alebo časti ulíc, kde sú pomery  
stiesnené. Domy  asi neposunieme,  ale  auto sa 
dá vždy zaparkovať tak, aby nebránilo prejazdu  
iných aut či nedajbože neohrozovalo iné 
zraniteľné  skupiny, teda najmä chodcov a 
cyklistov.  Možno bude treba prejsť o 15 metrov 
viac k bráne, alebo  si tú bránu otvárať , ale bude 
to bezpečné.  

Tak čo? Skúsime  parkovať zodpovedne?  



Mas-wrestling na 
 ZŠ Sološnica 

O Martinovi Lovíškovi sme už v 
našom spravodaji písali. Ako sa 
mu darilo v tomto roku si môžete 
p r e č í t a ť a p r í p a d n e a j s a 
inšpirovať :) 

Prvou Martinovou akciou bola 
prezentácia mas-wrestlingu, ktorá 
sa konala 1. februára na Základnej 
škole v Sološnici. Akcie sa 
zúčastnilo 31 žiakov šiesteho až 
deviateho ročníka. Každý si na 
pamiatku odniesol diplom a 
medailu. 

"Chcem poďakovať riaditeľke 
školy Mgr. Gabriele Mrnkovej za 
podporu a Obci Sološnica za 
finančnú dotáciu, vďaka ktorej 
sme mohli zakúpiť dosku na mas-
wrestling a zorganizovať toto 
podujatie." Táto akcia bola 
súčasťou projektu „3 športové 
udalosti v obci“, hovorí Martin, 
ktorého záujem žiakov potešil.  

Medzi jeho tohtoročné úspechy 
p a t r í u m i e s t n e n i e n a 
Majstrovstvách  Slovenska v mas-
wrestlingu v Okoličnej na Ostrove 
v marci, kde získal1. miesto v 
kategórii do 105 kg  a 3. miesto v 
kategórii Open.  

Na Majstrovstvách Slovenska 
Strongman U105, ktoré sa konalo 
v Piešťanoch sa umiestnil na 2. 
mieste, čo bolo pre Martina 
príjemné prekvapenie. Išiel  tam s 
t ý m , k e ď v i d e l z o z n a m 
súťažiacich, že bude rád za 5.-6. 
miesto.    

Zúčastnil sa aj Majstrovstiev 
Slovenska Strongman U90  a 
súbežne 2.kola Slovenského 
pohára silných mužov v Hronskom 
Beňadiku. Tu  si dal naraz dve 
súťaže. V pohári  skončil na 
8.mieste  a v rámci Majstrovstiev 
Slovenska U90 na 2. mieste.  

Martin absolvoval aj ďalšie 
štyri náročné súťaže:  

1 5 . j ú n a - O p t i m a Ko š i c ký 
Strongman 2024,  

6. júla - Premium Strongman 
League U105 v obci Martovce, kde 
s a z ú č a s t n i l i t o p s v e t o v í 
strongmani do 105 kg, 

2 4 . a u g u s t a - T r a d i č n á 
strongman súťaž Bombis,   ktorá 
sa konala v obci Lúčky. 

8. septembra-Súťaž dvojíc v 
Maďarsku v meste Győr, kde 
súťažil spolu s Peťom Supákom.  

Majstrovstvá Európy v mas-
wrestlingu,  ktoré sa konali vo 
fínskom meste Lahti v rámci 
veľkej športovej výstavy Nordic 
F i t n e s s E x p o s a M a r t i n o v i 
podarilo   vybojovať 1. miesto v 
kategórii do 95 kg, a 3. miesto v 
kategórii Open.  

Sezónu 2024 uzavrel 20. 
októbra v Budapešti na súťažiach 
organizácie CESA: 

Mas-wrestling európsky pohár   
kde sa umietnil na 5. mieste a  

Naturál strongman – 3. miesto 
v kategórii do 110 kg. 

Martin, prajeme ti ešte veľa 
športových úspechov. 



NÁUČNÁ  ZÓNA 

V októbri nám na školskom dvore pribudli dve krásne náučné tabule, na ktorých sa dozviete čo to 
o živote včiel a zahráte si zvieratkové pexeso. 
Vznikla nám aj "motýlia záhrada" - dva záhony kvetov vhodných pre motýliky a iný hmyz, v 
ktorých sú osadené aj motýlie domčeky spolu s domčekom pre lienky a čmeliaky. 

Projekt bol podporený vďaka zamestnaneckým grantom a preto veľmi pekne ďakujeme oteckom 
žiakov našej školy - pánovi Patrikovi Chvílovi a Vladimírovi Čiljakovi, že boli ochotní pomôcť nám 
projekt podať a aj zrealizovať. 

Len vďaka nim a vďaka Nadácii EPH a Nadačnému fondu Baumit pri Nadácii Centra pre 
filantropiu sme spolu získali 2100 € na  ich realizáciu. 
Na projekt nám prispela čiastkou 550 € aj spoločnosť Danucem Slovensko. 

Celkové náklady na realizáciu tohto projektu činia 3192,59€ (2 x tabuľa 2500€ + motýlia záhrada 
692,59€.). 

ĎAKUJEME!

Tešíme sa z „našej“ úrody – jahôd, paradajok, 
uhoriek, papriky, bylinky... je to naozaj po 
prvýkrát, čo sme si samé niečo dopestovali.

LAMPIÓNOVÝ SPRIEVOD 

V sobotu 2.11.2024 sa  uskutočnil 2 ročník. 
Lampiónového sprievodu. 
Na úvod si mohli deti pozrieť rozprávku a vytvoriť 
milú drobnosť počas tvorivých dielničiek. Po návrate 
z čarovnej lampiónovej  prechádzky čakala v KD 
každého malého odvážlivca sladká odmena. Vďaka 
dotácii od Obce Sološnica sme sa zábavali s 

kuzelníkom Tristanom a jeho začarovaným Svetlonosom a balónovou ZOO. Samozrejme nesmela chýbať 
ani minidisko a maľovanie na tvár. 

Ďakujeme Obci Sološnica a všetkým, ktorí nám pomohli pri príprave a organizácii a tak isto všetkým 
zúčastneným. Veríme, že o rok sa s lampiónmi v ruke vidíme opäť. 

 Aktivity ZRPŠ pri Základnej škole v Sološnici



ČO JE MAS PODHORAN? 

 Občianske združenie Podhoran vzniklo koncom 
mája 2007, vypracovalo Integrovanú stratégiu 
rozvoja územia Podhoran (ISRU) založenú na 
prístupe LEADER, ktorá bola schválená v roku 2010 a 
následne združenie získalo štatút MAS. 
Územie MAS Podhoran je zmiešané územie a 
združuje 15 obcí z okresov Malacky a Senica:  Prietrž, 
Hradište pod Vrátnom, Osuské, Hlboké, Jablonica, 
Cerová, Prievaly, Plavecký Peter, Plavecký Mikuláš, 
Plavecké Podhradie, Sološnica, Rohožník, Kuchyňa, 
Pernek, Jablonové. 

MAS PODHORAN v súčasnosti tvorí 41 členov: 
verejný sektor - 15 obcí, podnikateľský sektor - 8 
subjektov, občiansky sektor – 18 neziskových 
organizácií zastúpených občianskymi združeniami, 
klubmi a spoločensko-záujmovými organizáciami. 
Miestna akčná skupina, teda MAS je partnerstvo 
zástupcov verejného, súkromného a občianskeho 
sektora, funguje na princípoch Leader a spolupracuje 
na rozvoji svojho územia. 

ČO JE TO PRÍSTUP LEADER? 
  
Tento prístup vznikol ako iniciatíva Európskej 
komisie a jeho skratka vychádza z francúzskeho 
slovného spojenia Liaison Entre Actions de 
Dévelopement de le Économie Rurale, čo znamená 
spájanie aktivít, ktoré podporujú ekonomický rozvoj 
vidieka. Ide o prístup k rozvoju vidieka, ktorý 
umožňuje miestnym aktérom rozhodovať o rozvoji 
ú z e m i a , v k t o r o m ž i j ú a p ô s o b i a , a t o 
prostredníctvom prípravy a realizácie stratégie 
miestneho rozvoja. Tento prístup sa v krajinách EÚ 
využíva už od roku 1991 a od roku 2007 aj na 
Slovensku. 
7 základných princípov prístupu LEADER 
Stratégia miestneho rozvoja 
Prístup zdola nahor 
Verejno-súkromné partnerstvo 
Uľahčovanie inovácie 
Integrované a viac sektorové aktivity 
Vytváranie sietí 
Spolupráca 

Počas rokov 2010 - 2013 sme podporili 47 projektov. 
Vďaka Európskemu poľnohospodárskemu fondu pre 
rozvoj v idieka sa v jednotl ivých obciach 
rekonštruovali obecné úrady, kultúrne domy, domy 

smútku, hasičské zbrojnice, miestne komunikácie, 
verejné priestranstvá a iné v sume 2,08 milióna € 

V súčasnosti sa blížime ku koncu programového 
obdobia 2014-2022, ktoré bude ukončené v roku 
2025. Alokácia vyčlenená na implementáciu 
projektov v období 2014 – 2022 bola 1 317 219,03 €. 
Z programu IROP boli všetky projekty ukončené a 
refundované. 
V programe PRV sú  v súčasnosti 4 projekty 
ukončené, 6 projektov čaká na refundáciu, 4 projekty 
sú v procese prípravy na realizáciu, 3 čakajú na 
zmluvu s PPA a 5 projektov čaká na schválenie PPA.  

Prehľad projektov je dostupný na www.podhoran.sk 

  
  Obec Plavecký Peter - Ostrovček autobusovej 

zastávky 

Obec Sološnica - Stojisko na bicykle a kolobežky



Milí čitatelia Sološnického spravodaja,  

Sološnickí divadelníci a o.z. Materina dúška v roku 
2024 nezaháľali a okrem naskúšania nového 
predstavenia Šoferák, prípravy 4sudov a získania pár 
cien na celoslovenských festivaloch ochotníckych 
divadiel, sa pustili aj do úpravy terasy, ktorá sa 
nachádza zozadu kultúrneho domu.  

Tento projekt sme mali v hlave už dlhšie a sme radi, 
že sa nám ho podarilo zrealizovať. Terasa je skvelé 
miesto, ktoré ale nevyužívalo svoj potenciál. Už dlhšie 
neslúžila vlastne nikomu a my sme jej chceli dať nový 
dych.  

Našim cieľom bolo premeniť ju na príjemný 
priestor, kde bude možné organizovať menšie kultúrne 
akcie, debaty, koncerty a zároveň by slúžila na naše 
stretnutia a rozbory k inscenáciám. Priestor zostáva 
verejným a budeme iba radi, ak si ho obľúbite a budete 
tam tráviť čas. Počas letných mesiacov si tam budete 
môcť napr. pozrieť letné kino, radi Vám techniku 
zapožičiame.  

Nová terasa disponuje veľ kým kaskádovým 
sedením, novým bezpečným oplotením, vysadenou 
zeleňou a obnoveným nosným múrom, ktorý sme 
oplechovali a odvodnili. Na jar mu ešte dáme novú 
fasádu. Natiahli sme nové elektrické káble a 
osvetlenie, aby letné projekcie boli čo najjednoduchšie. 
Kúpili sme aj veľké tieniace plachty, pretože poobede 
je slnko na tomto mieste najvýraznejšie, no osadíme 

ich až na jar – z praktických dôvodov. Pre bezpečnosť 
bude osadená aj kamera.  

Na jar ešte rozšírime výsadbu zelene a príde aj k 
výmene trávnika. Spravíme tiež malé javisko, 
vylepšíme projekčnú plochu a dokončíme obklad na 
vstupných schodoch. 

Toto všetko vyžadovalo obrovské množstvo času, 
ktorý je na nezaplatenie. Hodiny a hodiny dobrovoľnej 
práce . Vyzdvihujem všetkých Sološnických 
divadelníkov a ostatných dobrovoľníkov, bez ktorých 
aktívnej účasti by tento priestor nikdy nevznikol.  
Našťastie máme medzi sebou veľa šikovných a 
ochotných rúk, a preto spolu dokážeme veľké veci. 

Za finančnú podporu pri realizácii tohto projektu 
ďakujeme: 

Nadácia SLSP               4000€ 
Nadácia SPP                 2000€ 
Obec Sološnica MOP    500€ 

Ďakujeme a tešíme sa na všetky spoločné aktivity, 
ktoré na terase zrealizujeme! 

Za celé združenie Materina dúška a  
Sološnických divadelníkov 
Sára Zetocha Čermáková

prváci na zahájení školského roka 

„Premena starej terasy na nové komunitné centrum“



JESENNÉ OBDOBIE SENIOROV V SOLOŠNICI
Rozlúčili sme sa s letom a máme tu obdobie jesene, 

ktoré sa spája so zberom úrody, s jej uskladnením a tiež 
aj konzervovaním na zimné obdobie. 

Prechádzky do prírody sme využili  na zbieranie 
byliniek, ako aj na zbieranie húb, ktoré je pre náš 
región charakteristické. Takže vianočná kapustnica 
bude výborná a bude voňať sušenými hríbami z našich 
lesov. 

September sme začali kultúrnym podujatím, kde 
sme sa zúčastnili na NS v Bratislave na operete 
„Vojvodkyňa z Chicaga“, bolo to dopoludňajšie 
predstavenie, ktorého  zúčastnilo 16 členov. 

V priebehu mesiaca sme robili prípravy ku 
„Krumpolovému dňu“, kde sa naše členky podieľali na 
výrobe domácich cestovín. Na tejto akcii sme mali 
stánok, kde naše členky  ponúkali fazuľovú polievku so 
slížami, zemiakové pagáčiky, frgále, štrúdle a šišky. 
Počasie nám prialo, podujatia sa zúčastnilo veľa ľudí, 
ktorí si pochutnali na pripravených dobrotách. 

Na začiatku októbra sme sa boli zabaviť na 
„Franckovej zábave“ v Rohožníku, kde sa zúčastnilo 21 
členov, zábava bola výborná a šťastie sme mali aj v 
tombole, kde sa nám podarilo vyhrať hodnotné ceny. 

Zručnosť si naše členky vyskúšali v tvorení ikeban k 
Pamiatke zosnulých, ktoré bolo pod vedením  Janky 
Marunovej, kde sa zúčastnilo 12 osôb. Pri tvorení nám 
Janka dávala cenné rady, ako postupovať pri výrobe  
pekných   ikeban. 

Mesiac október sa niesol v znamení „Mesiaca úcty k 
starším“, kedy Obec Sološnica zorganizovala 
„Posedenie dôchodcov“. Na tejto akcii sme sa 
zúčastnili vo veľkom počte. Príhovor k prítomným 
seniorom mala starostka obce  Anna Čermáková a s 
kultúrnym programom sa prezentovali žiaci ZŠ 
Sološnica pod vedením pána učiteľa Grimma, 
p.Hubekovej a p. Čižmárikovej. Hudobná skupina p. 
Grimma sa postarala o zábavu a občerstvenie bolo 
zabezpečené pracovníkmi OU a poslancami OU. 

November sme začali návštevou Radošinského 
naivného divadla, kde sa 16 členov zúčastnilo  na 
generálke predstavenia „Ako sme sa hľadali“. Bolo to 
veľmi zaujímavé predstavenie a prešli sme si trochu 
históriou od Napoleona až po Hviezdoslava, 
samozrejme boli tam vtipné zápletky, ktoré pán Ščepka 
čerpal z kroniky obce Radošina. 

Dňa 11.11. sme si o 11:00 hod pri pomníku padlých 
pripomenuli ukončenie prvej svetovej vojny a 
položením venca a zapálením sviečok sme si 
pripomenuli tých občanov Sološnice, ktorí padli v tejto 
vojne a tiež sme si pripomenuli aj padlých v druhej 
svetovej vojne. 

Tradične v novembri sme zorganizovali kartovú hru 
„Sološnický JOKER“, kde sa zúčastnilo 17 hráčov a vo 
finále sa najlepšie darilo  Jozefovi Čermákovi. 
Ďalšiemiesta obsadili Emília Čermáková, Ladislav 

Hirth a Magda  Marečková. 
Koniec mesiaca november sme ukončili zábavou v 

Závode, kde sa na „Katarínskej zábave“ zúčastnilo 7 
členov, bolo veselo a nechýbala ani bohatá tombola, 
kde sa našim členom ušli hodnotné ceny. 

Ani sme sa nenazdali a je tu mesiac december, ktorý 
sa nesie v znamení adventu, nakoniec budú nasledovať  
Vianočné  sviatky  a Nový rok 2025. 

Všetkým čitateľom prajem Vianoce plné pokoja, 
zdravia, šťastia a rodinnej pohody a do Nového roku 
2025 veľa energie a nech si v dobrom zdraví plnia svoje 
sny a predsavzatia. 

                                       Ing. Mária Kvaššayová,  
                               predseda ZO JDS Sološnica 

Kartová hra JOKER v Sološnici 

     Spomienkové tvorenie s Jankou Marunovou



 V roku 2024 Obecná knižnica opäť ponúkla širokú 
škálu zaujímavých aktivít pre všetky vekové kategórie. 

 Už v prvých mesiacoch roka sa konali tvorivé 
workshopy, medzi ktoré patrilo obľúbené “Tvorenie na 
Valentína”, kde si účastníci vytvárali darčeky, ktoré z 
lásky venovali svojim blízkym.    

Jarné obdobie prinieslo workshop na výrobu 
veľkonočných dekorácií, ktoré potešili nielen deti, ale 
aj dospelých, ktorí si nimi ozdobili svoje domovy. 

Knižnica  bola súčasťou kultúrneho Festivalu na 4 
sudoch, kde sme sa prezentovali novými knihami a na  
workshope sa vyrábali  záložky do kníh.  

Jedným z najzaujímavejších aktivít v knižnici bolo 
“Indiánske čítanie”, ktoré sa stretlo s veľkým ohlasom.  
Deti boli vtihnuté do sveta dobrodružných príbehov a 
tradičnej kultúry.     

Pripravili sme aj vianočný workshop, kde si 
návštevníci vytvárali  dekorácie, ktoré si odnášali ako 
spomienky na príjemne strávený čas v knižnici. Rok 
sme ukončili záverečnou tradičnou vianočnou párty, 
ktorá sa stala krásnym zhrnutím všetkých podujatí a 
oslavy komunity  čitateľov.  

Naša knižnica sa v roku 2024 zapojila do výzvy 
FPU, kde v podprograme „Akvizícia knižníc“  získala 
finančnú dotáciu vo výške 1000 eur. na nákup nových 
kníh. Cieľom projektu je pomôcť znovuobjaviť čaro a 
hodnotu písaného slova a tlačených kníh. Tým pomôcť 
čitateľom nájsť v ponuke našej knižnice hodnotnú 
knihu, ktorá obohatí ich vnútorný svet. Nové knihy sú 
v knižnici už k dispozícii. Projekt z verejných zdrojov 
podporil Fond na podporu umenia.  

Záujem o knižničné aktivity bol v roku 2024 
výnimočný a knižnica sa teší na pokračovanie v 
organizovaní rôznych podujatí, ktoré podporujú 
kreativitu, vzdelávanie a lásku k literatúre. 

Vedúca knižnice Zuzana Šiškovičová 

Čo sa všetko dialo v knižnici

 Ambulancia pri škôlke 

Milí rodičia, milé deti, 
od 4.11.2024 je v Rohožníku  pre všetky deti nová 
detská pediatrička MUDr. Martina Artimová. 

Ambulancia sa nachádza v nových priestoroch pri 
Materskej škole v  Rohožníku. 

 Poskytuje zdravotnú starostlivosť pre deti a mládež  
od 0 do 19 rokov. 

Pondelok 
07:00  – 15:00 hod  
Utorok 
07:00 – 15:00  hod. 
Streda 
12:00 – 17:00  hod (chorí) 
Štvrtok 
07:00 – 14:00 hod  
Piatok 
07:00 – 13:00 hod  

mobil: 0918 456 412 
 e-mail: lekarka@ambulanciapriskolke.sk 
               sestricka@ambulanciapriskolke.sk



Čo nás čaká najbližšie 
mesiace 

26. 01. 2025        Karneval 
27. 01. 2025        Darovanie  krvi  
08. 02. 2025        Vítanie detí                 
15. 02. 2025       Obecný ples 
01. 03. 2025        Pochovávanie basy 
marec               Jarná brigáda 
21. 03.2025        Poľovnícka výstava 
28. 03. 2025       Noc s Andersenom 
06. 04. 2025     Pôstna polievka 
26. 04. 2025       Kvetinový jarmok  
Zmena termínov vyhradená! 

NARODILI SA V ROKU 
2024 

Marušicová Alexandra 
Holič Tobias 
Nikodém Nikolas 
Okruhlicová Zara 
de Silva Mateo 
Suchoňová Lara 
Šišková Michaela 
Lopatka Matúš 
Janotková Sára 
Bartek Marek 
Nikodémová Marína

OPUSTILI NÁS 

Blusk Jaroslav 
Lukáš Mečár 
Vojčík Anton 
Ing. Jančovič Alojz 
Barteková Mária 
Pokorná Miriam 
Kubíková Margita 
Pátková Mária 
Cíferský Marek 
Ševčíková Adriána 
Bartek Ján 
Tibenská Margita

 Krumpolový deň 

Spýtali sme sa občanov, ako si spomínajú na 
tohtoročný krumpolový deň. 

Krumpolový deň patrí k jesenným podujatiam v 
našej obci. Zúčastňujete sa ho pravidelne a čo Vás  
na tomto podujatí najviac láka? 

M.D.  - Bola som prvý krát so synom a s kamoškou. 
Bola som veľmi zvedavá, aká to bude akcia. Viem, že 
Krumpolový deň nebol prvý krát, ale nikdy som tam 
nešla. Až teraz ma to lákalo, keď mám syna a videla 
som program, aký máte od piatka do soboty... 

L.J. - Navštevujeme pravidelne, páči sa nám úplne 
všetko. Program, stánky, detská zóna a naši 
DIVADELNÍÍÍÍCI .  

V.S. – Dalo by sa povedať, že sa zúčastňujem 
pravidelne, no a čo ma láka? V prvom rade program, 
stretnutie s priateľmi, stánky s občerstvením, 
krumpolové placky, úžasná atmosféra a mnoho iného. 

Na krumpolovom dni boli v piatok aj aktivity 
pre deti. Navštívili ste aj túto zónu? Čo sa Vám 
páčilo a čo Vám tam chýbalo? 

M.D. - Áno navštívila som. Už pri príchode ku 
kulturáku som sa cítila výborne. Pani učiteľky, pani 
starostka...proste všetci organizátori vysmiati, milí 
boli. A to už človeka zahreje pri srdci, keď prídete 
niekde a cítite sa ako doma, pri svojich . Páčilo sa mi, 
ako si mohli deti kresliť, zasúťažiť si a naviac sa páčilo 
pre deti, ako „ujo“ vozil deti na traktore. Môj syn 
miluje traktore, takže sme sa vozili minimálne 4 krát  a 
potom na konci mali sprievod s traktorom. Bol to 
krásny sprievod. 

L.J. - Deti sa zabavia, moje radi tvoria takže 
tvorenie je super 

V.S. – Zónu aktivít pre deti nenavštevujem, no 
myslím si, že pre deti je to veľmi účelné využitie 
voľného času a hlavne tieto súťažné aktivity milujú. 

Máte návrhy pre organizátorov k budúcemu 
ročníku? 

M.D. - Nemám návrh ...bolo to krásne nachystané v 
piatok aj v sobotu. V piatok aj v sobotu som si odniesla 
krásny zážitok zo Sološnice. Určite prídeme aj na ďalší 
ročník, keď budeme zdraví. Prajem všetkým 
organizátorom hodne zdravíčka, nech sú naďalej takí 
milí, vysmiaty ,láskaví...Už teraz sa teším na ďalší 
ročník   

 L.J. - Nič mi momentálne nenapadá  pre deti Miro 
Jaroš, ten je SUPER, boli sme už pár krát na jeho 
vystúpeniach a vždy to žilo!  Nie len deti, ale aj rodičia 
(teda ja určite). 

V.S. – Neviem čo by som vytkla organizátorom... 
skôr by som im poďakovala za skvelé podujatie, ktoré 
každoročne organizujú. Vždy si je z čoho vybrať, Príde 
si na svoje každá veková kategória. 
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